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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Palkovics László, technológiai és ipari miniszter

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mit kell tennie a többgenerációs családi házakban 
élőknek azért, hogy a kedvezményes gázárat igénybe vehessék?" 

Tisztelt Miniszter úr!

 

A Fidesz-kormány képviselői 2022. július 13-án bejelentették, hogy a rezsicsökkentés – az Orbán-
kormány  korábbi  ígéreteivel  és  állításaival  szemben  –  a  2013-ban  bevezetett  formájában
megszűnik.

A Fidesz-kormány  intézkedése  nyomán  2022.  augusztus  1-jétől  a  kormány  által  meghatározott
átlagfogyasztás  feletti  rész  után  az  egyetemes  szolgáltatásra  jogosult  áram-  illetve
földgázfogyasztóknak úgynevezett  lakossági  piaci  árat  kell  fizetnie,  amely áram esetében dupla
árat, földgáz esetében több mint hétszeres árat jelent.

A bejelentett áram- és gázáremelés váratlanul érte a lakosságot. Hiszen Orbán Viktor még 2022.
július 7-én is arról beszélt, a rezsicsökkentést mindenképpen megvédik, áprilisban még azt mondták
a miniszterek, hogy „a magyar gazdaság erősebb és ellenállóbb, mint korábban”, tavaly októberben
pedig  Szijjártó  Péter  jelentette  be  az  15  évre  kötött  orosz  gázvásárlási  megállapodással
kapcsolatban,  hogy  „Megteremtettük  annak  lehetőségét,  hogy  a  világpiaci  ármozgásoktól
függetlenül a magyar fogyasztók számára a gáz ára ne növekedjen”.

Az ennek ellenére bevezetett  brutális  áram- és  gázáremelés  rengeteg családot,  vállalkozást  állít
szinte megoldhatatlan helyzet elé, teljesen természetes módon rengeteg kérdés merült fel, amelyeket
a Kormánynak meg kell tudnia válaszolni.

 

2022.  augusztus  16-án  a  K/907  számú  „Mit  tesz  a  kormány  az  átlag  feletti  fogyasztóvá  váló



 
többgenerációs családi házakért?” című írásbeli kérdést intéztem Dr. Palkovics László, Technológiai
és Ipari miniszterhez. Ebben arra hívtam fel a figyelmet, hogy a több generációnak otthont adó, de
mégis  egy  közös  mérőórával  rendelkező  házak  esetében  a  rezsicsökkentés  szabályainak
megváltozása kifejezetten igazságtalan helyzetet teremtett. Ezek a családok egy ingatlanon belül, de
egymástól  elkülönülő  lakásokban  élnek,  melyek  azonban  közös  mérőórákkal  rendelkeznek  és
egymás között  számolják  el  a  havi  költségeket.  A vonatkozó kormányrendelet  azonban erre  az
esetre eddig külön szabályokat nem tartalmazott, hanem átlag feletti fogyasztóként kezeli az ugyan
egy fogyasztási helyen, de egyébként gyakorlatilag külön élő családokat.

Dr. Gulyás Gergely, Miniszterelnökséget vezető miniszter a szeptember 8-án tartott Kormányinfón
újságírói kérdésre válaszolva azonban már úgy fogalmazott, hogy „alternatív megoldást kerestünk
és találtunk, amit néhány napon belül be fogunk jelenteni, ami a négy lakásos vagy annál kisebb
társasházként  működő,  de  jogi  értelemben  egységes  házaknak  jelent  megoldást.  Ez  azt  fogja
jelenteni, hogy egy hatósági bizonyítvány kiállítása elegendő lesz ahhoz, hogy ha külön mérőórájuk
is van, akkor jogosulttá válnak a rezsicsökkentésre, sőt talán még külön mérőóra hiányában is.”

A családi fogyasztói közösségekre, valamint a családi otthonteremtési kedvezményből megvalósuló
tetőtérbeépítésekre vonatkozó kedvezmények bevezetése érdekében az egyes egyetemes szolgáltatási
árszabások  meghatározásáról  szóló 259/2022.  (VII.  21.)  Korm.  rendelet  módosításáról  szóló
345/2022. (IX. 9.) Korm. rendelet pedig már konkrét intézkedéseket is tartalmazott az ügyben.

 

A levelével  hozzám forduló  hölgy felnőtt  gyermekeivel  egy többgenerációs  családi  házban,  de
külön lakrészben, külön családként él. A ház egy gázórával rendelkezik így a több család együttes
fogyasztásaként  lépi  túl  a  kormány  által  meghatározott  átlagfogyasztás  szintjét,  így  az  új
intézkedésre rendkívül nagy igény mutatkozik a részükről. Elsősorban arra van most szükségük,
hogy egyértelmű felvilágosítást kapjanak abban a tekintetben, hogy mit kell tenniük azért, hogy a
kedvezményes gázárat igénybe vehessék.

A fentiekre tekintettel kérdezem tisztelt Miniszter urat:

1. Mit kell tennie a többgenerációs családi házakban élőknek azért, hogy a kedvezményes gázárat
igénybe vehessék?

2.  Milyen  formában  terveznek  világos,  könnyen  értelmezhető  tájékoztatást  nyújtani  az  ügyben
érintettek számára?

 

Válaszáról az érdeklődő választópolgárt természetesen tájékoztatni fogom.
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